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»دنیای هوادار« یاد وخاطره شهدا  به ویژه شهید مرتضی مسیب زاده
و پدربزرگوارشان  که به فرزندشهیدش پیوست را گرامی می دارد

مقام  معظم  رهبری: یاد و خاطره  پدران و مادران شهدا همچون یاد شهیدان زنده است

جزئیات و نحوه فروش بلیت 
سفرهای نوروزی قطار 

مدیرعامل شرکت راه آهن جزئیات فروش بلیت سفرهای ریلی 
نوروز امسال و قیمت بلیت را تشریح کرد.

سعید رسولی در تشریح سفرهای ریلی نوروز ۱۴۰۰ گفت: 
تصور می شد امسال زودتر از این با واکسیناسیون عمومی 
بیماری کرونا کنترل شود اما مشکلاتی در سطح دنیا در 
تولید واکسن پیش آمد که به نوروز ۱۴۰۰ رسیدیم و هنوز 
شرایط پایداری در زمینه کنترل کرونا پیش نیامده است. وی 
افزود: شرکت های حمل و نقل ریلی مسافری علیرغم تحمل 
ضرر و زیان زیاد، خدمت رسانی را به مردم انجام دادند. برای 
سفرهای نوروزی هم سعی کرده ایم بستر لازم را فراهم کنیم 
و با جدیت بیشتر پروتکل های بهداشتی را در نظر بگیریم تا 
مسافران با آرامش خیال از قطار استفاده کنند. معاون وزیر 
راه و شهرسازی افزود: ایام پیک سفرهای نوروزی ۱۴۰۰ از 
۲۵اسفند امسال شروع شده و تا ۱۵فروردین سال آینده ادامه 
دارد. از ماه گذشته با صدور ابلاغیه ای ستاد سفرهای نوروزی 

را تشکیل داده ایم.
وی تاکید کرد: پیش فروش بلیت سفرهای ریلی نوروزی از 
سه شنبه- ۵ اسفند آغاز می شود و فروش بلیت هم از طریق 
آژانس ها و هم اینترنتی انجام خواهد شد. مدیرعامل شرکت 
راه آهن ادامه داد: برای سفرهای نوروزی پیش رو، روزانه ۲۳۰ 
قطار پیش بینی شده و در کل در ۲۱روز پیک سفرهای نوروزی 
چهارهزار و ۸۲۷رام قطار در نظر گرفته شده است. وی افزود: 
روزانه ۱۰۳هزار مسافر را در ایام نوروز از طریق شبکه ریلی جابجا 
می کنیم و در مجموع ۲۰میلیون و ۱۷۶هزار نفر-سفر ظرفیت 
ایجاد شده است. معاون وزیر راه درباره سفرهای نوروزی ۹۹ که 
به خاطر شیوع کرونا باطل شد، گفت: مجموعاً یک میلیون و 
۴۸۳هزار بلیت در نوروز ۹۹ به مسافران مسترد شد و مجموع 
مبالغ بازگشتی به مردم ۱۳۳میلیارد تومان بود. به گفته رسولی 
بیش از ۱۹میلیون نفر کاهش مسافر قطار در سال جاری به 
دلیل شیوع کرونا رخ داد که با احتساب میانگین هر بلیت 
۱۰۰هزارتومان، ۱,۹۸۸میلیارد تومان به شرکت های ریلی ضرر 

وارد شد.

جزئیات نحوه رعایت پروتکل های بهداشتی در سفرهای ریلی

رسولی درباره رعایت پروتکل های بهداشتی در سفرهای نوروزی 
پیش رو گفت: در سه مرحله از سامانه وزارت بهداشت برای 
متقاضیان خرید بلیت استعلام صورت می گیرد به این صورت 
که اگر فردی بلیت قطار خریداری کرد در زمان خرید بلیت با 
کد ملی استعلام از سامانه بهداشت انجام می شود. وی افزود: 
در مرحله دوم اگر فردی برای چند روز بعد بلیت خریداری کند 
مجدد در روز سفر استعلام انطباق کد ملی با سامانه وزارت 
بهداشت انجام می شود و اگر نام فرد در سامانه وزارت بهداشت 
به عنوان بیمار کرونایی ثبت شده بود به وی اطلاع رسانی 
کرده و می خواهیم به ایستگاه نیاید. رسولی افزود: مرحله 
سوم در روز مسافرگیری است که باز هم از طرف مسئولان 
قطار استعلام از سامانه وزارت بهداشت انجام می شود و اگر 
مسافری استعلام کرونای وی مثبت شد از قطار پیاده خواهد 
شد. وی گفت: همچنین در ایستگاه ها غربالگری داریم و 
استفاده از ماسک اجباری است، کوپه ها قبل از مسافرگیری 
پلمب می شود. رسولی یادآور شد: نوروز امسال به هیچ عنوان 

افزایش قیمت بلیت قطار نداریم.

تسهیلات کرونایی شرکتهای ریلی به کجا رسید؟

تسهیلات  اعطای  خصوص  در  آهن  راه  شرکت  مدیرعامل 
کرونایی به شرکت های ریلی گفت: دولت ۹۴۰میلیاردتومان 
برای اختصاص به شرکت های ریلی تصویب کرد که تا به 
امروز بانک ها ۱۴۱میلیارد تومان معادل ۱۵درصد کل تسهیلات 
مصوب به شرکت های ریلی پرداخت کرده اند. وی خاطرنشان 
کرد: دو بانک عامل برای پرداخت این تسهیلات در نظر گرفته 
شد که رقمی که بانک ملی قرار بود پرداخت کند به طور کامل 
پرداخت شد و البته مبلغ آن پایین بود. معاون وزیر راه گفت: 
بخش عمده تسهیلات کرونایی را یک بانک دیگر بر عهده 
گرفت که علیرغم پیگیری های گسترده این بانک از پرداخت 

تسهیلات خودداری می کند.

سفرهای ریلی

معاون محیط زیست دریایی و تالاب های سازمان حفاظت 
همکاری  سه ساله  سند  امضای  با  گفت:  محیط زیست 
مشترک ایران و ژاپن قرار شد تا دو کشور در روند حفاظت و 
معیشت پایدار اهالی اطراف تالاب های بختگان، شادگان و 

تالاب های اقماری دریاچه ارومیه همکاری کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، احمدرضا لاهیجان زاده گفت: 

چندسالی است که دولت ژاپن برخی پروژههای توسعهای را 
در کشور تعریف و برای آنها در حوزههای مختلف اعتباراتی 
تأمین می کند، البته همه این اقدامات با هماهنگی و 
موافقت وزارتخانه های مرتبط با آن موضوع کاری انجام 
می شود. وی افزود: بر این اساس حدود ۶ماه پیش یک 
پیشنهاد محیط زیستی را به دولت ژاپن دادیم و آنها نیز 
اعلام آمادگی کردند تا در این زمینه با ایران همکاری کنند و 
نیازهای مالی طرح را نیز تأمین کنند که بعد از بررسی های 
صورت گرفته حدود دو ماه پیش طرح مورد موافقت قرار 
گرفت و در نهایت هفته گذشته وزارت خارجه اعلام کرد 
که این آمادگی وجود دارد تا به صورت رسمی این موافقت 
شکل بگیرد. لاهیجان زاده ادامه داد: بنابراین با اقدامات 
صورت گرفته قرارداد همکاری بین دفتر عمران سازمان ملل 
متحد در تهران به نمایندگی از ایران و دولت ژاپن به امضاء 
رسید و طرف همکاری ما دفتر مقیم سازمان ملل در تهران 
است که بر این اساس سازمان ملل تامین مالی این طرح 
را از طرف دولت ژاپن انجام خواهدداد. وی درباره موضوع 
همکاری ایران و ژاپن گفت: پیشنهاد ما در راستای توسعه 
تجارب به دست آمده در روند احیای دریاچه ارومیه در حوزه 
کشاورزی پایدار بود ، یعنی خواستیم تا این تجربیات را 
به دیگر تالاب های مهم کشور تعمیم دهیم و همچنین 
ادامه این فعالیت ها را در دریاچه ارومیه نیز داشته باشیم. 
لاهیجان زاده افزود: بنابراین تعمیم این اقدامات را برای 

و  خوزستان  در  شادگان  فارس،  در  بختگان  تالاب های 
مجموعه تالاب های اقماری دریاچه ارومیه در استان های 
آذربایجان غربی و آذربایجان شرقی در نظر گرفتیم و قرار 
است فعالیت هایی که بتواند معیشت پایداری را متناسب 
با شرایط اقلیمی هر منطقه برای مردم محلی ایجاد کند، 
انجام دهیم که شامل حوزه های مختلف از کشاورزی پایدار 
تا مشاغلی که بر اقتصاد مردم محلی تاثیرگذار باشد و در 
راستای آن فشار از روی منابع آبی تالابی برداشته شود. 
وی با بیان اینکه این طرح سه ساله است و مبلغ سه 
میلیون دلار برای آن در نظر گرفته شده، گفت: اکنون که این 
همکاری با امضای سند از سوی دولت ایران و ژاپن رسمیت 
یافت، ما باید پروژه های اجرای این طرح را مشخص کنیم 
و احتمالا یک تا دوماه آینده عملیاتی می شود.  معاون 
محیط زیست دریایی و تالاب های سازمان حفاظت محیط 
زیست گفت: این پروژه در ادامه همکاری های هفت ساله 
دولت ژاپن و جمهوری اسلام ایران برای احیای دریاچه 
ارومیه با عنوان »پایدارسازی دستاوردهای احیاء دریاچه 
ارومیه و توسعه تجارب نوآورانه آن برای پایدار سازی محیط 
زیست و معیشت مردم« شکل گرفت و در استان های 
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، فارس و خوزستان اجرا 
برای  ایران،  به تنوع زیستی غنی  با اشاره  می شود. وی 
توسعه زمینه های همکاری با برنامه توسعه ملل متحد، 
دولت ژاپن و سایر نهادهای بین المللی ابراز امیدواری کرد.

خبر اول

همکاری ایران و ژاپن در معیشت پایدار اهالی برخی تالاب های مهم کشور 

مطمئناً توجه به ورزش بانوان و سرمایه گذاری بر روی 
آن ها می تواند سبب رشد و توسعه ورزش بانوان در سطوح 

مختلف در مسابقات قهرمانی کشور، آسیا و جهان شود.
و  هیأت ها  فدراسیون ها،  اساسنامۀ  در  بانوان  نقش 

باشگاه های ورزشی باید نادیده انگاشته نشود!
اینکه چرا و به چه دلیلی به ورزش بانوان بهای لازم داده 
نمی  شود و بین ورزش بانوان و آقایان تفاوت از زمین تا 
آسمان است، سؤالی است که مسئولان وزارت ورزش و 

جوانان باید پاسخگو باشند.
متأسفانه مدیران باشگاه ها و صدا وسیما نیز نسبت به 
پخش مسابقات ورزشی بانوان به ویژه والیبال نشسته که 
با پوشش کامل اسلامی برگزار می شود، کم لطفی می کنند 
و اقدامی صورت نمی گیرد که باید اذعان کنیم این نوع 
تبعیضات و اعمال سلیقه ای عمل کردن ها باعث دلسردی 

بانوان ورزشکار می شود!
فدراسیون های  اساسنامۀ  در  اسلام محوری  مسأله  اگر 
ورزشی مطرح است، باید به شکلی باشد که حضور بانوان 
تنها به صورت نمادین نباشد و بانوان قدرت اجرایی و 
مساوات با ورزش آقایان داشته باشند و از تسهیلات 

مساوی با مردان بهره مند شوند.
در پروژه های ورزشی و در برخی مواردی که در اساسنامه ها 
پیرامون ورزش بانوان مواردی مبنی بر حقوق زنان در 
ورزش مورد ارزیابی قرار نمی گیرد، نگرانی هایی را برای 

بانوان ورزشکار به وجود می آورد، پس چه باید کرد؟
 سؤال در همین است که برای اساسنامه در پروژه های 
ورزشی چه جایگاهی برای حضور بانوان در ورزش مدنظر 

قرار می گیرد؟ و چگونه است که جدا از آقایان با مبالغ 
بسیار اندکی قراردادها منعقد می شود و از پخش زنده 
تلویزیونی نیز محروم می باشند به ویژه در ورزش هایی که 
کاملاً پوشش اسلامی در نظر گرفته می شود، نظیر والیبال 

نشسته، فوتسال، فوتبال و والیبال و ورزش های رزمی؟!
به نظر می رسد که این موارد باید در فدراسیون های ورزشی 
نهادینه شود تا حقوق بانوان تضعیف نگردد و بانوان هم 
نقشی در اشاعه و توسعه ورزش در بین خانواده ها داشته 
باشند. به طور کلی نیاز است نقش بانوان در ورزش ایران 
نادیده انگاشته نشود. و اما لازم به یادآوری است که با 
توجه به درخشش تیم والیبال نشسته بانوان دو باشگاه 
سپاهان و ذوب آهن اصفهان که در سال های گذشته ثابت 
کرده اند که در کسب مقام، کم از مردان ندارند؛ مستحق نگاه 
ویژه ای از سوی مدیران این دو باشگاه عظیم و ریشه دار 
در ورزش ایران  وآسیا هستند. تیم والیبال نشسته ذوب 
آهن اصفهان درسال۹۳ نایب قهرمان شده، دو سال پیاپی 
در سال های ۹۴ و ۹۵ قهرمان، سال های ۹۶ و۹۷ نایب 
قهرمان، سال ۹۸ سوم و امسال نیز نایب قهرمان شده 
است . لذا از آقای مجتبی فریدونی- مدیرعامل جدید این 
باشگاه که در همین روزهای آغازین مدیریتی خویش در 
این باشگاه نشان داده علاقه مند به رشد و توسعه ورزش 
بانوان به ویژه در ورزش والیبال نشسته است، انتظار 
می رود نسبت به پخش زنده مسابقات والیبال نشسته به 
طور أخص و فوتسال، فوتبال و والیبال لیگ برتر بانوان 
در رقابت های کشوری به طور اعم توجه ویژه و اقدامی 
عاجل داشته باشند. در گفتگویی که خبرنگار روزنامه 
دنیای هوادار و سایت های خبری دیوان نیوز و رستاخیز 
نیوز با خانم فاطمه غضنفر پور- سرپرست تیم والیبال 
نشسته بانوان ذوب آهن داشته است، وی ضمن قدردانی 
از توجه و الطاف مدیرعامل باشگاه ذوب آهن نسبت به 
ورزش بانوان به خصوص والیبال نشسته دارند،   خواستار 
والیبال  برتر   لیگ  مسابقات  مستقیم  و  زنده  پخش 
نشسته کشوردر آینده درمرحله نهایی شد و در ارتباط 
با برگزاری هیجدهمین دوره این رقابت ها گفت: دراین 

دوره مسابقات هفت تیم سپاهان، ذوب آهن از اصفهان، 
هیأت همدان، هیأت هرمزگان، تجهیزات پزشکی آمل، 
هیأت ارومیه و تیمی از خراسان رضوی شرکت داشتن 
که در دو گروه با هم به رقابت پرداختند و در نهایت تیم 
فولاد مبارکه سپاهان مقام اول را کسب کرد و قهرمان 
این دوره از مسابقات شد، تیم ذوب آهن اصفهان نایب 
قهرمان و تیم هیأت همدان در جای سوم قرار گرفت. 
برخوردار  بالایی  از کیفیت  کرد: مسابقات  وی تصریح 
بود.  در تیم ذوب آهن خانم ها لیلی بریانیان سرمربی، 
مریم فریمانی روانشناس، سحر بدیحی کمک مربی شراره 
بریانیان مربی بدنساز و ایران بیات مسئول تدارکات بودند. 
در تیم ذوب آهن نسرین فرهادی)کاپیتان( طیبه جعفری، 
افسانه  سعیدی،  مژگان  زارعی،  معصومه  دانایی،  زهرا 
هارونی، فاطمه جمالی، افسانه شاکری، مرضیه جابری، 
جمیله قربانی، حدیث رضایی و زهره اورک بازی می کردند. 
این مسابقات به صورت تجمعی در سالن اختصاصی 
فدراسیون جانبازان و معلولین تهران برگزار شد که ای 
کاش این بازی های جذاب و دیدنی به ویژه بازی فینال 
به طور زنده و مستقیم از شبکه ورزش سیما پخش می شد 
تا علاقه مندان به ورزش زیبای والیبال نشسته از دیدن 
صحنه های تماشایی و حیرت انگیز بازی والیبال نشسته 

بانوان محروم نمی ماندند.

جایگاه بانوان در ورزش باید نهادینه شود؛

چرا والیبال نشسته بانوان از تلویزیون پخش نمی شود؟

دریچه

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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جامعه

با حضور معاونت فرهنگی وزارت ورزش؛
دومین نشست جمعیت حامیان 

هواداران فوتبال برگزار شد
مدیره  هیئت  جلسه  دومین 
هواداران  حامیان  جمعیت 
فوتبال ایران و تیم ملی با حضور 
اعضای هیئت و دکتر عبدالحمید 
احمدی معاون فرهنگی و ورزش 
همگانی و  دکتر جعفر سطوتی 
مدیرکل فرهنگی وزارت ورزش  

برگزار شد.
در این نشست دکتر احمدی ضمن اظهار امیدواری نسبت 
به  آینده »جمعیت حامیان هواداران فوتبال ایران بر اهمیت 
حوزه  سازی  فرهنگ  در  جمعیت  فعال  ضرورت حضور  و 
هواداری ورزش بویژه فوتبال تاکید و افزود: انجام  امور مربوط 
به هواداران خصوصا در استادیوم های ورزشی صرفا با نظارت 
وزارت ورزش امکان پذیر نیست لذا با توجه به نقش بی بدیل 
و اثر بخش جمعیت در توسعه اخلاق مداری و همچنین 
جایگاه منحصر به فرد سمن ها در اعتلای فرهنگ هواداری، 
انتطار می رود جمعیت با حضور پر رنگ خود به نحو شایسته 
ای در ایجاد تعامل مبتنی بر قانون پذیری و صمیمیت میان 
هواداران و سایر عوامل از جمله قانون گذاران ایفای نقش 

نماید.                 
در این خصوص وزارت ورزش نیز همواره حمایت های قانونی 

لازم را از جمعیت  معمول می کند.
در ادامه دکتر سطوتی نیز با ا شاره به نقش و کارکرد جمعیت، 
خاطرنشان کرد: این تشکیلات هدفمند و با بر نامه در مسیر 
موفقیت گام بر می دارد و باید در جهت دستیابی به اهداف 

مورد نظر مورد حمایت قرار گیرد.
در این نشست آئین نامه هیات نظارت جمعیت تصویب و  
مسعود غفاری به عنوان معاونت مالی و اداری منصوب شد، 
همچنین مهندس ساسان طاهری  معاونت فرهنگی باشگاه  
فولاد خوزستان، حجت الاسلام والمسلمین حاج احمد مالک 
مسئول فرهنگی باشگاه استقلال، عباس اسماعیل بیگی 
مسئول کانون هواداران باشگاه پرسپولیس، محمدرضا تهرانی 
رییس هیئت مدیره، محمد ملازینل مدیرعامل و فاطمه 
قویدل معاونت بانوان جمعیت حامیان هوادار ضمن تشریح 
نحوه ی عملکرد و چگونگی حوزه فعالیت خود، مطالبی را 
پیرامون مشکلات هواداران و ضرورت توجه خاص برای رفع 
موانع موجود ارایه داشته و تعامل عمیق تر در جهت بهره 
گیری از پتانسیل های موجود در جمعیت، باشگاهها و سایر 
عوامل موثر در بهینه سازی امور هواداران را از مسئولان ذیربط 
خواستار شدند.                                                                                 

در پایان، احکام دبیر هیئت مدیره، سخنگو و معاونت های 
روابط عمومی، امور حقوقی و بانوان توسط معاون فرهنگی 

وزارت ورزش و جوانان اهداء شد.

قزوین در انتظار پایان هفته بارانی
کارشناس اداره کل هواشناسی استان قزوین با اعلام اینکه 
دیروز و امروز- سه شنبه، پنجم اسفندماه وضعیت جوی پایدار 
است، گفت: پنج شنبه هفتم اسفند و جمعه هشتم اسفند گذر 

سامانه بارشی را در منطقه شاهد خواهیم بود.
وضعیت  سه شنبه،  امروز-  اینکه  اعلام  با  آخوندی  مهدی 
جوی پایدار است، ادامه داد: فردا با توجه به نفوذ زبانه های 
پرفشار ضمن وزش بادهای شمالی در ارتفاعات شمالی استان 
افزایش ابر، پدیده مه و بارش هایی را به صورت برف شاهد 

خواهیم بود.
کارشناس اداره کل هواشناسی استان قزوین با اعلام اینکه 
پنج شنبه- هفتم اسفند و جمعه- هشتم اسفند گذر سامانه 
را در منطقه شاهد خواهیم بود، تصریح کرد: طی  بارشی 
بارش های پایان هفته گذشته در آوج ۲۷.۹میلی متر، در معلم 
کلایه ۲۶.۶میلی متر و در قزوین نیز ۱۴.۷میلی متر بارش باران 

به ثبت رسید.

پایتخت

کوتاه از استان ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »اسدالله شیخ جابری« 

- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل 
انتقال  از  پیشگیری  برای  کرد:  اعلام  البرز  جاده ای 
ویروس کرونا ، طرح کنترل و شناسایی مبتلایان به این 

ویروس در پایانه  مسافری استان اجرایی شده است.
سیداسماعیل امیرزاده گفت: مسافرانی که قصد سفر 
به سایر استان های کشور را دارند براساس پروتکل های  
وزارت بهداشت و درمان در پایانه شهید کلانتری استان 

البرز تحت کنترل کرونایی قرار می گیرند.
وی با اشاره به اینکه مسافران می بایست هنگام سفر 
اظهارکرد:   باشند،  داشته  همراه  ملی  شناسایی  کارت 
کدملی مسافران در سامانه سروا وزارت بهداشت وارد 
می شود و در صورتی که فرد مبتلا به کووید۱۹ باشد 

از ارائه خدمات و ادامه سفر وی  جلوگیری به عمل 
می آید.

این مسئول خاطرنشان کرد: اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای البرز نیز با ضدعفونی کردن اتوبوس ها 
و ارائه ماسک و الکل اقدامات پیشگیرانه را در دستور 

کار قرار داده است.
خصوص  در  هنوز  اینکه  به  اشاره  با  امیرزاده 
محدودیت های بیشتر به راهداری موارد جدید اعلام 
نشده است،  گفت: در صورتی که طرح های کنترلی 
جدید به ما اعلام کنند آنها را اجرا خواهیم کرد. وی 
صندلی های  از  ردیف  هر  در  حاضر  زمان  در  افزود: 

اتوبوس های مسافری تنها ۲مسافر سوار می شوند.

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای البرز خاطرنشان کرد:تذکرات لازم به رانندگان 
نیز داده شده تا مسافران بین راهی را سوار نکنند  یا 
اینکه هنگام سوار شدن مسافر اطلاعات آن در سامانه 
سروا وارد شود تا از وضعیت سلامتی مسافر مطمئن 
شوند. این مسئول با بیان اینکه اگر راننده ای در این 
قرار می گیرد،  قانونی  مورد تخلف کند مورد پیگیرد 
رعایت  بدون  رانندگان  که  صورتی  در  اظهارداشت: 
پروتکل های بهداشتی اقدام به مسافرگیری بین راهی 
کنند بر اساس کمیسیون ماده ۱۱ و۱۲ به شدت با راننده 
متخلف برخورد قانونی خواهد شد و تخلف وی خارج از 

نوبت مورد بررسی قرار می گیرد.

مدیر آب و خاک و امور فنی و زیربنایی سازمان 
جهاد کشاورزی استان البرز اعلام کرد: از مجموع 
استان  کشاورزی  اراضی  ۶۵هزارهکتار  حدود 
برای  مناسب  شرایط  دارای  آن  البرز ۵۴هزارهکتار 
آبیاری  نوین  سیستم های  اجرای  از  برخورداری 

است.
حجت اله رضایی افزود: از مجموع حدود ۶۵هزارهکتار 
اراضی کشاورزی استان تا کنون ۱۸هزار هکتار به انواع 

سیستم های نوین آبیاری مجهز شده است.
وی یادآور شد که ۱۰هزارهکتار از اراضی کشاورزی این 

استان نیز بنا به دلایلی همچون نداشتن مستندات 
کوهستانی  مناطق  در  بودن  صعب العبور  و  قانونی 

امکان اجرای این روش آبیاری را ندارد.
رضایی اظهار کرد: امسال با اختصاص ۲۳میلیارد و 
تجهیز  ملی،  اعتبارات  محل  از  تومان  ۶۰۰میلیون 
یک هزار هکتار از اراضی کشاورزی البرز به سیستم 
آبیاری نوین در برنامه کاری قرار گرفته که تا کنون 

۹۰۰هکتار آن محقق شده است.
مدیر آب و خاک و امور فنی و زیربنایی جهاد کشاورزی 
استان البرز پیش بینی کرد که تا افق ۱۴۰۴ در صورت 

تأمین اعتبار ۱۰هزار هکتارآن به سیستم نوین آبیاری 
مجهز شود.

رضایی با اشاره به مشکل تأمین آب به عنوان یکی 
از موانع تولید در بخش کشاورزی و اهمیت مدیریت 
بین  آبیاری  نوین  سامانه های  افزود:  آبی،  منابع 
چهارهزار تا چهارهزار و۵۰۰مترمکعب در هر هکتار در 

مصرف آب صرفه جویی می کنند.
وی با بیان اینکه سامانه های نوین آبیاری عملکرد 
بالاتری به لحاظ تولید محصول کشاورزی دارند، گفت: 
به همین دلیل برنامه ریزی در جهت توسعه این روش 
ها یکی از برنامه های مهم و اولویت دار سازمان جهاد 

کشاورزی استان البرزاست.
مدیرآب وخاک و امور فنی و زیربنایی جهاد کشاورزی 
آبیاری  برای هر هکتار  در سال ۹۹  کرد:  اظهار  البرز 
کلاسیک  بارانی  ریال،  ۲۲۷.۵میلیون  موضعی 
وامثال آن  ۱۱۵.۵میلیون ریال، ماشین های آبیاری 
۱۸۷.۵میلیون ریال و آبیاری کم فشار ۷۷میلیون ریال 

یارانه پرداخت می شود.
روش های نوین آبیاری در کشور به منظور استفاده 
بهینه از آب و صرفه جویی در آب کشاورزی به طرق 
مختلف همچون بارانی، قطره ای، کم فشار و زیرسطحی 
انجام می شود ولی در سالیان اخیر رویکرد به استفاده 
از نوار تیپ به دلیل بهره وری بالا و کم هزینه تربودن 

بیشتر شده است.

اجرای کنترل کرونایی در پایانه  مسافری البرز

اجرای سیستم نوین آبیاری در ۵۴هزارهکتار از اراضی البرز 

»البرز« چه خبر؟

فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد مقابله با بیماری کرونای 
شهرستان  سه  در  نفر  حاضر ۳۸  حال  در  گفت:  البرز 
ساوجبلاغ، اشتهارد و نظرآباد در قرنطینه ویژه قرار دارند 
به همین دلیل از مردم درخواست می شود با حساسیت 

بیش از گذشته پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، نورمحمد فردی با اشاره به 
اینکه ویروس کرونای انگلیسی در ۸۰کشور دنیا از جمله 
ایران مشاهده شده، اظهار کرد: در استان البرز تا کنون سه 
مورد ابتلا به این ویروس شناسایی شده که دو نفر از آنها 

فوت کرده اند.
وی ادامه داد: یکی از این مبتلایان ساکن آبیک قزوین 
بوده و یک نفر دیگر هم مسافری از شهر منجیل استان 

گیلان بوده است.
وی توضیح داد: با توجه به شرایط حساس ایجاد شده، 
از ۳۰بهمن تا ششم اسفندماه، نحوه حضور کارمندان در 
دستگاه هایی که ارباب رجوع دارند به شکل یک دوم است 
و در سایر ادارات نیز کارمندان با ظرفیت یک سوم حضور 

می یابند.
اعمال  شاهد  حاضر  حال  در  کرد:  اضافه  مسئول  این 
محدودیت شرایط قرمز برای واحدهای صنفی رسته دو 

تا چهار در شهرستان های ساوجبلاغ، نظرآباد و اشتهارد 
هستیم.

فردی تاکید کرد: در شرایط فعلی، برگزاری جلسات اداری 
با حضور بیش از ۱۵نفر ممنوع است، تالارهای پذیرایی 
تعطیل شده و فعالیت باشگاه های ورزشی نیز ممنوع 
شده و علاوه بر این، تمامی مدارس و دانشگاه ها هم 

تعطیل هستند.
وی توضیح داد: تا پایان سال برپایی نمایشگاه های بهاره، 

تخصصی و  حراجی های عمومی ممنوع شده است.
این مسئول تاکید کرد: بعد از ششم اسفندماه اگر شرایط 
همچنان نگران کننده باشند، محدویت های جدیدی اعمال 

خواهد شد.
فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد مقابله با بیماری کرونای 
شهرستان  سه  در  ۳۸نفر  حاضر  حال  در  گفت:  البرز 
ساوجبلاغ، اشتهارد و نظرآباد در قرنطینه ویژه قرار دارند 
به همین دلیل از مردم درخواست می شود با حساسیت 

بیش از گذشته پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند.
وی توضیح داد: اگر مردم رعایت نکنند و وارد موج چهارم 
کرونا شویم، هیچ چاره ای جز بازگشت محدودیت های 

سختگیرانه آن هم در ایام پایانی سال نداریم.

فردی گفت: در شرایط فعلی استفاده همزمان از دو ماسک، 
رعایت بهداشت دست، عدم حضور از مکان های عمومی و 

رعایت فاصله اجتماعی به شدت توصیه می شود.

»معاون استاندار البرز« خبر داد:

فوت 2نفر از افراد مبتلا به کرونای انگلیسی در البرز

مهدی صالحی

  خبرنگار
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جامعه »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مهدی محی الدین الهی قمشه ای« 
- مترجم، مفسر قرآن و استاد فقید فلسفۀ دانشگاه - را گرامی می دارد

تحقیقات دانشمندان نشان می دهد که تاکنون بالغ بر یک 
هزار و ۷۰۰ جهش ژنتیکی در ویروس کرونا مشاهده شده 
که از میان آن ها قدرت سرایت گونه انگلیسی از همه بیشتر 

بوده است.
پیدا  دائما جهش  ویروس ها  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
می کنند و گونه های جدیدی از آن ها ظاهر می شود. گاهی 
اوقات گونه های جدید ظاهر و خودبه خود ناپدید می شوند. 

در سایر مواقع هم گونه های جدید باقی  می مانند.
تاکنون چندین گونه جدید ویروس کرونا در سراسر جهان 
کووید-۱۹  بیماری  باعث  که  ویروسی  است.  شده  کشف 
می شود، عضوی از خانواده ویروس های کروناست. کرونا 
دلیل  به  تاج(  معنای  )به  انگلیسی  کراون  واژه  مشابه 

شاخک هایی که شبیه تاج دارد نام گذاری شده است.
دانشمندان سراسر جهان به طور پیوسته در حال بررسی 
و  شیوع  نحوه  تا  هستند  کرونا  ویروس  شکل  تغییر 

بیماری هایی را که از آن ناشی می شود درک کنند.
در حال حاضر سه گونه اصلی از ویروس کرونا شناسایی 

شده که در کشورهای جهان در حال گردش است.
- گونه انگلیسی کرونا موسوم به ب. ۱.۱.۷ پائیز گذشته 
شناسایی و به سرعت شیوع پیدا کرد. این ویروس به گفته 
مرکز آمریکایی کنترل و جلوگیری از بیماری ها نسبت به 

سایر گونه ها قدرت آلوده کنندگی بسیار بالایی دارد.
ماه پیش دانشمندان در انگلیس گزارش دادند که این گونه 
با خطر مرگ  با سایر گونه های ویروس کرونا،  در قیاس 
هم ارتباط بیشتری دارد. گونه انگلیسی کرونا تا کنون در 

بسیاری از کشورهای جهان شناسایی شده است.
که ب.  شده  متفاوتی کشف  گونه  جنوبی  آفریقای  در   -
۱.۱۳۵ نام گذاری شده  است. این گونه اولین بار اکتبر ۲۰۲۰ 
مشاهده شد که به شباهت هایی را به ویروس انگلیسی 

دارد.
- گونه برزیلی هم که پی. ۱ نامگذاری شده اولین بار در 
شناسایی  ژاپن  در  برزیل  مسافران  از  کرونا  تست  جریان 
شد. این گونه از یک رشته جهش هایی برخوردار است که 

شناسایی آن توسط سیستم ایمنی بدن را دشوار می کند.
این گونه ها نسبت به سایر گونه های شناسایی شده کرونا 
سریع تر شیوع پیدا می کنند. شمار مبتلایان به گونه های 
جدید کرونا در ماه های اخیر فشار فزاینده ای را روی نظام 
بهداشتی اروپا وارد کرد و وضعیت اثربخشی واکسن روی 

گونه های جدید چندان روشن نیست.

کرونای انگلیسی؛ شواهد و قرائن

در تارنمای وزارت بهداشت انگلیس پیرامون گونه جهش 
یافته ای که اولین بار در این کشور شناسایی شد آمده است 
توالی  بررسی تعیین  نتیجه  از  دانشمندان  یافته های  که 
قدرت  از  ویروس،  این  و مدل سازی  اپیدمیولوژی  ژئوم، 

آلوده کنندگی و سرایت بسیار بالای آن حکایت دارد.
این یادداشت توجیهی می افزاید که تنها روش کنترل این 
ویروس، مشابه قبل است و اگر افراد تماس نزدیک نداشته 
باشند، ویروس گسترش پیدا نمی کند. شست وشوی دست، 
پوشیدن ماسک صورت و رعایت فاصله گذاری اجتماعی از 

ارکان اصلی کنترل ویروس یادشده عنوان شده است.
حاضر،  زمان  در  که  مدعیست  انگلیس  بهداشت  وزارت 
مدرکی دال بر اینکه گونه انگلیسی کرونا بیماری حادتری 
را تولید وباعث مرگ ومیر بیشتری می شود، وجود ندارد؛ با 
این حال شواهد نشان می  دهد که سرعت گردش ویروس 

فراتر از حدی است که انتظار می رفت.
زمینه  در  انگلیس  دولت  مشورتی  کمیته  پیش  چندی 
اعضای  با  در نشستی   )NERVTAG( تنفسی  بیماری های 
مجلس عوام فاش کرد که گونه انگلیسی کرونا اولین بار 
۳۱ شهریور شناسایی شد اما دولت تا سه ماه این مساله 

را کتمان کرد.
جهش  گونه  جلسه  این  در  شده  اظهار  مطالب  براساس 
یافته کرونا از سپتامبر )شهریور( وجود داشته اما فقط در ۸ 

دسامبر )۱۸ آذر( دانشمندان متوجه خطرناک بودن آن شده 
و در ۱۱ دسامبر )۲۱ آذر( آن را اعلام کرده اند.

به گفته سخنرانان این نشست، گونه جدید تا ۷۰ درصد 
آن  به  مبتلا  افراد  ویروسی   )load( بارِ  و  بوده  تر  مسری 
بالاتر است. این می تواند به دلیل توان بازتولید زیادتر این 

ویروس باشد.
احتمال مبتلا شدن افراد زیر ۱۵ سال در مقایسه با ویروس 
قدیمی بیشتر است. به گفته آن ها این رفتار ویروس کرونا 
که کودکان را کمتر مبتلا می کرد یک رفتار استثنایی بود، 
چرا که بیماری های تنفسی ویروسی معمولاً کودکان را 
بیشتر مبتلا می کنند. اما اکنون به نظر می رسد ویروس 
جدید کودکان و بزرگسالان را به طور یکسان مبتلا می کند.

در بخش دیگری از این گفت وگو عنوان شد که در هفته 
های گذشته »گسترش انفجار گونه« این ویروس جدید در 
مدارس لندن و جنوب انگلیس مشاهده شده است. این 
موضوع اکنون موجب شکل گیری تردیدهایی در خصوص 

بازگشایی مدارس پس از تعطیلات کریسمس شده است.
آیا احتمال دارد ویروس  از نمایندگان که  در پاسخ یکی 
جدید از کشورهای دیگر اروپایی به ویژه کشورهای شرقی 
وارد شده و محصول انگلیس نباشد، یکی از اعضای کمیته 
علمی دولت گفت؛ در حالی که این فرض محتمل است 
اما هنوز شواهدی برای آن وجود ندارد و به این ترتیب باید 

پذیرفت این ویروس در انگلیس جهش یافته است.
از مطالب اظهار شده دیگر اینکه مطالعه روی این نوع جهش 
یافته در ماه های سپتامبر، اکتبر و نوامبر در جریان بوده و 
سرانجام در ماه دسامبر خطرات آن اعلام شده است. این 
دانشمندان اظهار داشتند که گرچه از وجود این ویروس 
خبر داشته اند اما مطمئن نبوده اند که مسری تر و عفونی 
تر از نمونه اصلی است. با این حال در اوایل دسامبر پس از 

حصول اطمینان بلافاصله آن را اعلام کرده اند.
این کارشناسان عنوان کردند که هنوز نمی توان با اطمینان 
گفت که تغییرات ژنتیکی در این ویروس منتهی به چه 
تغییری در رفتار آن خواهد شد. همچنین شواهدی در دست 
نیست که این ویروس بیماری متفاوت تری ایجاد کند یا به 

واکسن موجود مقاوم باشد.

آیا واکسن در برابر گونه جدید کرونا اثر بخش است؟

زمینه  در  انگلیس  دولت  مشورتی  کمیته  کارشناسان 
بیماری های تنفسی معتقدند که هنوز شواهدی در دست 
نیست که نشان دهد واکسن ها موثر نباشند. با این حال و 
با توجه به نوع جهش ویروس و افزایش میزان تکثیر آن به 

نظر می رسد نگرانی هایی از این بابت وجود دارد.
در ادامه توضیح یکی از اعضای کمیته یادشده، مبنی بر 
اینکه گاه روش های درمانی می تواند موجب جهش یا 
درواقع گزینش فرگشتی جهش های مقاوم شود یکی از 
نمایندگان این سوال را مطرح کرد که آیا امکان دارد این 

جهش محصول مداخله های درمانی از طریق واکسن جدید 
باشد. در پاسخ گفته شد که برای این فرض شواهدی وجود 
ندارد، ضمن اینکه در ۲۱ سپتامبر که این ویروس برای اولین 
بار مشاهده شده، هنوز واکسن به طور عمومی مورد استفاده 
البته باید به خاطر داشت که آزمایش های  نبوده است. 

انسانی در آن زمان در حال انجام بوده است.
در کل تحقیقات دانشمندان نشان می دهد که گونه جدید 
به سرعت در حال جایگزین شدن ویروس قدیمی  کرونا 
است. سازمان بهداشت عمومی انگلیس قدرت سرایت و 
فوت ناشی از ابتلا به گونه انگلیسی کرونا را به ترتیب ۷۰ و 

۳۰ درصد تخمین زده است.

چه اقداماتی تاکنون صورت گرفته است؟

گونه های  پیداش  باعث  کرونا  شیوع  که  نیست  تردیدی 
بیشتری از این ویروس می شود. یک دانشمند انگلیسی، 
گسترش کرونا در جهان را به دیگ آشی تشبیه کرده که هر 

آیینه محصول جدیدی از آن تولید می شود.
با این حال دانشمندان سراسر جهان در تلاش هستند تا 

تغییرات کرونایی را در سراسر جهان شناسایی کنند.
بالینی  آزمایش های  بر اصول اخلاقی  ناظر  چندی پیش، 
در انگلیس با مطالعه دانشمندان این کشور درباره قدرت 
آلوده کنندگی ویروس کرونا و شناخت دقیق تر از گونه های 
مختلف این ویروس به روش »چالش انسانی« موافقت کرد.

در این روش ۹۰ داوطلب سالم بین سنین ۱۸ تا ۳۰ سال 
آلوده  کرونا  ویروس  به  شده  کنترل  و  ایمن  فضایی  در 
می شوند تا دانشمندان واکنش های بالینی، اثرات واکسن  

و روش های درمانی روی آن ها را بررسی کنند.
موش  نقش  پروژه  این  در  کنندگان  شرکت  واقع  در 
آزمایشگاهی را ایفا می کنند تا دانشمندان درک بهتری از 
عوارض ناشی از ابتلا به ویروس کرونا حاصل کرده و درمان 
تاکید  پروژه  این  کارشناسان  کنند.  پیدا  آن  برای  موثری 
می کنند که بی خطر بودن این چالش اولویت اصلی آن ها 

خواهد بود.
گفته می شود که این برای اولین بار در جهان است که 
چنین مطالعاتی در خصوص ویروس کرونا روی بدن انسان 
صورت می گیرد. پیشتر مطالعات مشابهی برای شناخت 
بیماری های واگیردار از جمله مالاریا، حصبه، وبا و آنفولانزا 

صورت گرفته بود.
نیز سرگرم ساخت  دانشگاه کمبریج  دانشمندان  همزمان 
واکسن جدیدی هستند که دربرابر گونه های جهش یافته 
کرونا مقاوم باشد؛ اما هنوز اطلاعات دقیقی درباره زمان 
تولید واکسن موثر در دست نیست. انگلیس که افزایش 
افسارگسیخته این ویروس را تجربه کرده امیدوار است تا 
پایان امسال )میلادی( واکسن و داروهایی برای درمان کرونا 
کشف که از وضعیت همه گیری به یک بیماری قابل علاج 

تبدیل شود.

و  است  نزدیك  پدر  روز 
بساط خالقان خنده پر از 
حكایت  كه  لطیفه هایی 
از  خسته  جوراب های  از 
لباس  و  پا  فشار شصت 
سوراخ سوراخ  زیرهای 
و  دارد  استتار  از  ناتوان 
پدرانی كه بازهم حاضرند 

هزینه خنده كمرنگ دیگران را از مایه خود بپردازند.
و  معمول  شوخی های  از  حكایت  عیان  به  چیز  همه 
این بار از جنس پدر دارد ولی پشت این پدران معمولی 
با خنده های معمولی كه در این روزگار محنت و رنج 
همه توش و توان و سلامتی و حتی بعضی كلیه های 
خود را خرج زنده ماندن عیال و فرزند می كنند دردهای 
بزرگی نهفته است كه پدران كمتر سرزمینی چنین  توان و 
ظرفیت و وجودی  دارند كه این چنین برای خوشبختی و 
سعادت فرزندان خود و دیگران سنگ زیر آسیاب باشند و 
بسوزند تا روشنی بخش زندگی خانواده خود و حتی فراتر 

از دایره عیال و فرزند خود باشند.
پدران بسیار عادی عادی، ولی  اغلب  ایران من،  پدران 
قهرمانان بلامنازع خانواده خویش هستند كه سال هاست 
درصد  بیست  و  ده  افزایش  ضریب  با  را  خود  حقوق 
می گیرند ولی هزینه هایشان با دلار به سیزده بدر می روند 
را به  پدران سرزمین ما سال هاست دزدی های نجومی 
چشم و دست حرامیان را در جیب خود حس می كنند 

ولی ....
دفاع   وقت  به  نجیبند  خیلی  من  سرزمین  پدران 
كلاشینكف آویز كردند و جنگیدند و روی مین خوابیدند 
به  عملیات  و  رد شوند  معبر  از  زودتر  تا همرزمانشان 
تأخیر نیفتد؛ به وقت نیاز كف خیابان آمدند تا اجنبی 
خیال خام نكند و در صف انتخابات ایستادند تا احساس 

مسئولیتشان را به میهن خود ثابت كنند.
ولی این روزها كسانی كه باید هوای پدران سرزمین مرا 
داشته باشند بیشتر به فكر گرین كارت بقیه خانواده اند و 
فرستادن عروس و دختر برای زایمان در فرنگ و آمریكا 
هستند تا خود و دردانه هایشان هم از سواحل مدیترانه 
لذت ببرند و هم  از املاك و حقوق های نجومی و سود 
شركت های زنجیره ای ساخت و ساز و صادرات و واردات 

و....
پدران وطن من منتظر هدیه روز پدر نیستند برای آنها 
آرامش و تأمین حداقل های خانواده شان بهترین هدیه 
است، آرامش و معیشتی كه این روزها بسیار سخت 

حاصل می شود.
جهیزیه  تأمین  برای  Aمثبت  خونی  گروه  سالم  كلیه 

می فروشیم

تحقیقات دانشمندان نشان داد؛

1.700 جهش ژنتیکی کرونا از ابتدا تاکنون! پدران
 ايران من...

گزارش تلنگر

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

 Twin Peaks: آلبوم موسیقی متن فیلم سینمایی توئین پیکس: با من بر آتش برو
Fire Walk with Me اثری از آنجلو بادالامنتی Angelo Badalamenti است. این 
فیلم سینمایی دنباله ای بر سریال محبوب و تحسین شده توئین پیکس است که 
فصل اول آن در سال ۱۹۹۰ پخش شد. آنجلو بادالامنتی در ادامه همکاری های 
پرشمار خود با دیوید لینچ David Lynch آهنگسازی این فیلم را بر عهده دارد. او 
در ساخت موسیقی متن این فیلم، از تم های اصلی سریال و همچنین قطعات 
اختصاصی استفاده کرده است و در برخی قطعات نیز به خوانندگی پرداخته است 
و همچنین دیوید لینچ نیز در نوشتن ترانه برخی قطعات همکاری داشته است. 
آلبوم Twin Peaks: Fire Walk with Me یکی دیگر از نقاط درخشان کارنامه این 
آهنگساز توانمند است که توانست به رتبه ۱۷۳ جدول فروش بیلبورد راه یابد و 
همچنین نامزد دریافت جایزه بهترین موسیقی سترن Saturn و همچنین بهترین 
موسیقی متن Independent Spirit Awards شد. مجله NME این آلبوم را در رده 
اول بهترین آثار موسیقی متن جای داده است. این مجله آلبوم توئین پیکس: با 
من بر آتش برو را این گونه توصیف می کند: »ترکیبی از زیبایی پیچیده همراه با 
جاز تاریک اثرگذار که از آن می توان به عنوان یکی از ماندگارترین آثار موسیقی 
متن یاد کرد که در محدوده زیر آستانه هشیاری شنونده ساکن می شود و هرگز 

آن جا را ترک نمی کند«. 

Twin Peaks: Fire Walk with Me
::   آنجلو بادالامنتی  ::  

خلاصه داستان: فیلم، داستان نبرد ایوو جیما در خلال جنگ جهانی دوم را 
شرح می دهد که از منظر سربازان ژاپنی نقل شده است. آنها داستان کشته 
آنها  که شـــاهد کشته شدن  در حالی  را شرح می دهند  دوستانشان  شدن 
بوده اند و نمی توانستند کاری برایشان انجام دهند و... در بخشی از نقد و بررسی 
فیلم به قلم سعید مستغاثی، آمده است: به نظر می رسد که برخلاف دیگر 
فیلمسازان، کلینت ایستوود هر قدر که پا به سنین بالاتری می گذارد، در کار فیلم 
ساختن پخته تر و هوشمندتر عمل می کند، خصوصاً اینکه با فیلمنامه نویسی 
همچون -پال هگیس- همکاری نماید که خود کارگردان خلاق و مبتکری بوده 
و سال گذشته با فیلم -تصادف- نشان داد که بدون همراهی دیگر فیلمسازان 
صاحب نام از قبیل همین کلینت ایستوود هم می تواند نظر اعضای آکادمی 
علوم و هنرهای سینمایی آمریکا را جلب کرده و جایزه اسکار بگیرد و حالا 
در نوشتن فیلمنامه-پرچم های پدران ما-با فیلمنامه نویسی همچون-ویلیام 
برویلز جونیور- همکار شده که در کارنامه اش ، فیلمنامه موفقی در زمینه آثار 
جنگی روانشناختی به چشم می خورد به نام -جارهد- که دو سال پیش، سام 
مندس فیلم قابل توجهی براساس آن جلوی دوربین برد. ضمن اینکه تجربه 
شخصیت پردازی مجرد در شرایط دشوار را با فیلمنامه هایی همچون -بی وفا- و 

- رانده شده - داشته و...

Letters from Iwo Jima - نامه هایی از ایو جیما
::   کلینت ایستوود   ::

رمان تمام این مدت اثری دیگر از ریچل لیپینکات و میکی داتری نویسندگان 
با دو  رمان تحسین شده »پنج قدم فاصله« است. در این داستان هم ما 
نوجوان عاشق روبه رو هستیم و عشقی لطیف و ناب همراه با اندوهی 
که رشد می کند و با تحول خود، نگاه انسان را هم به عشق، زندگی و مرگ 

متحول می سازد.
کایل و کیمبرلی دو دوست عاشق و بی نقص دبیرستانی هستند تا زمانی 
که در شب جشن فارغ التحصیلی دبیرستان، کیمبرلی دوستی اش را با کایل 
به هم می زند. آنها در حالی که در ماشین با هم مشاجره می کنند، دچار 
سانحه ای تلخ می شوند. کایل وقتی به هوش می آید از ناحیه مغز آسیب 
دیده و کیمبرلی دیگر در این دنیا نیست. اندوهی عمیق به جان کایل می افتد 
و دنیایش نابود می شود، او خود را در مرگ کیمبرلی مقصر می داند و از 
این بابت بسیار افسرده است تا این که با مارلی آشنا می شود. مارلی نیز از 
فقدانی مشابه رنج می برد. فقدانی که در آن خود را مقصر می داند. این آشنایی 
حال کایل را بهتر می کند. مارلی و کایل برای بهبود زخم های یکدیرگر تلاش 
می کنند، غافل از این که احساسی عمیق تر از یک حس همدردی میانشان در 

حال شکل گیری است چیزی که کایل را می ترساند.
علاقه مندان به رمان های خارجی را به خواندن این کتاب دعوت می کنیم.

تمام این مدت- ریچل لیپینکات- میکی داتری
::  ترجمه: نازنین فیروزی    ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »حسن احمدی گیوی« فرهنگی
- استاد فقید زبان و ادبیات فارسی - را گرامی می دارد

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

طالقانی به عنوان جانشین بهاروند در انتخابات تهران 
بنابراین  شده  رد صلاحیت  بهاروند  چون  یافت  حضور 
که  است  سال  دو  اما  ندارد.  نیز صلاحیت  جانشینش 
این مثلث طالقانی، بهاروند و شیرازی به هر دری می 
زنند تا هیات تهران را چهارقبضه کنند و نهایتا کردند. 7 
کاندیدای مطرح در اعتراض به حضور غیرقانونی شیرازی 
دو روز قبل انصراف دادند و درحال حاضر به کمیته اخلاق 
شکایت برده اند اما وقتی حاکم و محکوم یکی هستند 
این شکایت هم ره به جایی نمی برد چون فوتبال تهران 

سبیل خیلی ها را چرب کرده است.
تازه جناب پریچهره بعد از 2 سال که فوتبال تهران برای 
رها شدن از دست  یک مدیر ناکارآمد و فرصت طلب 
معطل مانده بود و نهایتا یک مدیرکل را بخاطر این فرد 
بازنشسته کردند می گوید من که چیزی ندیدم. ما قانونی 
با  اگر دارند  برخورد کردیم. مخالفان هم حرف حساب 

مدرک بیایند.
آقای پریچهره! مدارک و تخلفات شیرازی در حراست اداره 
کل تهران که شما مدیرش هستید موجود است. جناب 
گل محمدی با استناد به قوانین و همان مدارک اجازه 
نداد بی قانونی صورت بگیرد. ولی صاحبان قدرت و پول 
گل محمدی را بازنشسته کردند تا توسط شما قانون را به 

راحتی خم کنند.
دیشب گفتیم امروز هم می گوییم که این لکه سیاه 
بر تاریخ ورزش تهران به نام شما ثبت شد. می گویید 
کاندیداهای دیگر بیایند کمک کنند تا درست شود. آقای 
پریچهره! چی درست شود؟ الان زلزله در سی سخت آمده 
و خانه هایی هست که با دیوار شکسته هنوز سرپا مانده 

اند. شما بفرمایید ده تا از این خانه ها را درست کنید.
خانه ای که از بن و ریشه خراب است صدبار رنگ و لعاب 
هم بهش بزنید باز با یک لرزشی و نسیمی فرو خواهد 
ریخت. شما می گویید اول مجمع تهران مشخص شد 

بعد مجمع فدراسیون. خلاف به عرض رسانده اند.
وقتی مشخص شد که دهم اسفندماه انتخابات فدراسیون 
برگزار می شود دوستان دستپاچه شدند و مجمع تهران را 

سرهم بندی کردند.
از روزی که گل محمدی رفت و شما را ماموریت دادند که 
به اداره کل تهران بیایید معلوم بود که تغییرات به خاطر 
تایید کردن شیرازی توسط شما بوده است و ای کاش این 

را به نام خودتان ثبت نمی کردید.
فردا دولت که تغییر کند اولین جایی که تغییر بدهند 
اداره کل ورزش تهران است ولی اگر شما هم مثل گل 
و  مردم  دل  در  همیشه  برای  ایستادید  می  محمدی 
فوتبالی های تهران نامتان به عنوان یک فرد قانونمدار 
تثبیت می شد ولی نخواستید. شیرازی از پول نهار و شام 
داوران در لیگ برتر نمی گذرد آقای پریچهره بعد انتظار 

دارید بزرگان فوتبال با او کار کنند.
ظلمی که به نوجوانان و جوانان تهرانی می شود یک 
جایی خودش را نشان می دهد و برای فوتبال تهران باید 
گریست که از استا علی کاظمی و حاج مهدی اربابی و 
مهدی انوری و... رسیدیم به فردی که حاضر است سینی 

مدال های تیم قهرمان لیگ را دستش بگیرد و رئیس 
فدراسیون یکی یکی آن ها را بر گردن وررزشکاران بنهد!

داورانی که برای استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه آزادی 
سوت می زنند بارها اعتراض کرده اند که نهار و شام مارا 
نداده اند که نهایتا باشگاه استقلال بیانیه صادر کرد که 
برای هر بازی به عنوان میزبان فلان میلیون تومان بابت 
غذای داوران و پذیرایی از ایشان به حساب هیات فوتبال 

ریخته اما شیرازی مثل همیشه  خم به ابرو نیاورد...
چطور انتظار دارید فوتبال تهران با چنین فردی درست 
شود. طالقانی کجای فوتبال این مملکت است که برای 
فوتبال تهران موعظه می کند؟ هر سوالی در مجمع  از وی 
پرسیده شد با نمی دانم یا از خودش بپرسید پاسخ داد 
درحالی که یکی از مسببان فاجعه ویلموتس خود همین 
آقای طالقانی است و الان پرونده وی در قوه قضائیه در 

دست بررسی است!
اما برای فوتبال تهران نگرانیم و هنوزهم امید داریم که 
انتخابات تهران تجدید شود چون خیلی این انتخابات 
شائبه دار است. اگر هم بنا را بر نابودی بیشتر فوتبال 

پایتخت گذاشته اید که دست مریزاد...

آقای پریچهره! چی درست می شود؟

فوتبال تهران؛ عقب گرد محض!

نقطه  نظر جهان سینما

جیم کری کشیدن کارتون های سیاسی را متوقف کرد
جیم کری که درچند سال اخیر به طور منظم 
از حساب توییترش استفاده کرده بود تا با 
کشیدن کاریکاتورهای سیاسی ترامپ را 
زیر سوال ببرد، اکنون اعلام کرده مدتی از 

کشیدن کارتون دست می کشد.

م  لها حمیدی به »خائن کشی« پیوستا
الهام حمیدی به جمع بازیگران فیلم سینمایی 

»خائن کشی« به کارگردانی مسعود کیمیایی 
و تهیه کنندگی علی اوجی پیوست. این 
اولین همکاری الهام حمیدی برنده تندیس 
با مسعود  تندیس خانه سینما  و  حافظ 

کیمیایی در سینما خواهد بود.

تصویربرداری »۱۹« به پایان رسید
کارگردانی  و  تهیه کنندگی  به   »۱۹« فیلم 
سیاوش اسد که چندی پیش در تهران کلید 
خورد بود پس از چند جلسه تصویربرداری 
به کار خود پایان داد. »۱۹« درباره افرادی 
است که به دستور بهداشتی کووید۱۹ بی توجه 
هستند و ماسک های خود را در شهر رها می کنند.

اولین فیلم سه بعدی سینمای ایران به آنتن تلویزیون رسید
سینمایی »آقای الف« به کارگردانی علی عطشانی 

و تهیه کنندگی سعید شرفی کیا سه شنبه ۵ 
اسفندماه ۴۰دقیقه بامداد از شبکه پنج سیما 
تماشایی می شود. فیلم سینمایی »آقای 
الف« اولین فیلم سه بعدی تاریخ سینمای 

کمدی  ژانر  در   ۱۳۹۱ سال  محصول  ایران 
خانوادگی است که علی عطشانی آن را کارگردانی 

کرده است.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی ستوده روان« 

- پیشکسوت فقید والیبال - را گرامی می دارد

تکرار یک بام و دوهوای دیگر در فوتبال تهران!

انتخابات هیأت فوتبال تهران، قانونی یا غیرقانونی؟

داستان جلد

انتخابات پر هیاهوی هیأت فوتبال تهران برگزار شد و نتیجه ای 
که از قبل قابل پیش بینی بود، به دست آمد.

قریب به دو سال این انتخابات به تأخیر افتاده بود و مدیرکل 
پیشین ورزش و جوانان استان تهران تا آخر پای حرف خود 
ایستاد و اجازه نداد بی آنکه سرپرست هیأت تهران از مقام خود 
کناره گیری کند، انتخابات برگزار شود. گل محمدی اعتقاد داشت 
سرپرست نمی تواند همزمان کاندیدا و مجری انتخابات باشد. 
استدلالی که معقول و منطقی بود و اگر غیر از این باشد، باید در 
ماهیت آن شک کرد اصلاً مگر می شود سرپرست فدراسیون یا 
هیأت که خود ذی نفع انتخابات است نفرات رأی دهنده را بچیند 

و سپس نامزدهای دیگر را دعوت به رقابت کند؟ 
روز روشن که نمی توان در حق کاندیداهای دیگر اجحاف کرد و 
انتظار داشت صدای کسی در نیاید. بی دلیل نبود که چند نفر از 
نامزدها نسبت به این انتخابات و نحوه برگزاری آن ایراد گرفته و 
از شرکت  در مجمع خودداری کردند. البته آن ها شکایت خود را 
به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال ارسال کردند اما معلوم نیست 
که با این وضعیت راه به جایی ببرند. وقتی دست اندرکاران با 
برگزاری انتخاباتی که قبلاً خودشان مخالف آن بودند موافقت 

می کنند، چه می توان کرد؟
دیروز علاوه بر کسانی که به نشانه اعتراض در مجمع حضور پیدا 
نکردند، چند تن دیگر انصراف خود را اعلام کردند؛ آن ها خوب 
می دانستند در این انتخابات شانسی نخواهند داشت. در نهایت 
از بین حبیب الله شیرازی ، نیما نکیسا، مهدی طحافچی، مهدی 
ملک آباد، محمد محمودی و اسماعیل گودرزی، رئیس فعلی 
این هیأت یعنی حبیب الله ابوالحسن شیرازی با ۲۳رأی برای 
دوره ۴ساله انتخاب شود. جالب اینکه محمد ملک آباد هم ۱۲ و 

نیما نکیسا ۷رأی آوردند.

به خاطر داشته باشیم سال ۹۸ بازرسی وزارت ورزش و جوانان 
طی نامه ای به محمدرضا داورزنی- معاونت وقت وزارت ورزش 
و جوانان، برگزاری انتخابات هیأت با شرایط موجود را خلاف 
قانون عنوان کرده بود. ایضاً معاونت وقت ورزشی وزارتخانه نیز 
تأکید کرده بود باید سرپرست جدیدی برای هیأت تعیین شود تا 
برگزاری انتخابات بی شائبه و در شرایط برابر برگزار شود اما امروز 
مشاهده شد که بدون در نظر گرفتن ایرادات گذشته، انتخابات 

برگزار و نتیجه نیز همان شد که باید می شد!
حالا پرسش این است که اگر واقعاً ایراد قانونی در برگزاری 
انتخابات وجود نداشت، چرا زمان برگزاری آن این همه طول 
کشید، اگر هم ایراد قانونی بر آن وارد بود، چگونه است بعد از آن 

همه کشمکش، اتلاف وقت و انرژی و حاشیه هایی که به دنبال 
داشت بالاخره برگزار شد؟ یا مدیرکل پیشین بر خلاف قانون مانع 
برگزاری انتخابات شده بود که باید پاسخگو باشد و یا مدیرکل 
تازه وارد کنونی مطابق آیین نامه عمل نکرده است که باز هم باید 

پاسخگوی منتقدین باشد.
نیما نکیسا- دروازه بان پیشین تیم ملی که در این انتخابات 
تعدادی از آراء را به خود اختصاص داد پس از پایان رقابت 
انتخاباتی گفته: فوتبال تهران آدم فوتبالی نمی خواهد بلکه فرد 

سیاسی می خواهد، شما پدر فوتبال را در آوردید!
به راحتی می توان مرجع ضمیر مخاطب او را  تشخیص داد زیرا 
روشن است که این انتخابات به نفع چه کسی بود. البته در این 
میان لازم است مدیرکل جدید ورزش و جوانان نیز پاسخ دهد 

که دلیل کوتاه آمدن او در ارتباط با موضوع برگزاری انتخابات 
هیأت فوتبال تهران چه بوده و چرا ایشان که علی الاصول باید 
مشرف بر موارد قانونی باشد انتخابات هیأت فوتبال را با حضور 
رئیس قبلی و دو سال تداوم حضور وی در این مقام برگزار 
کرد؟ ایشان یک جا سرپرست فلان رشته پایه را بلافاصله جابه جا 
می کند تا به نظر خودش او که جای دیگری مسئولیت گرفته 
نمی تواند به امور هیأت مذکور برسد اما عوض اینکه  فرد 
بی طرفی را جایگزین کند نفر منتخب فدراسیون را مصدر کار 
قرار می دهد؟ غافل از اینکه جامعه ورزش با چشم باز اتفاقات و 
رخدادها را دنبال می کنند و خیلی بهتر از آن ها مصالح ورزش 

را تشخیص می دهند.

 این بازی یک بام و دو هوا برای چیست؟ چرا باید مسئولی که 
به تازگی بر مسند قدرت تکیه زده به جای تأمل در انجام امور، 
بررسی جوانب کار و پرهیز از حاشیه های غیرمعمول؛ خود عامل 
اداره  حاشیه سازی شود؟ گل محمدی طی سال های طولانی 
ورزش استان های البرز و تهران هرگز کاری برخلاف نظر جامعه 
ورزش و زحمتکشان رشته مربوطه انجام نداد اما به نظر می رسد 
مدیرفعلی طی زمان اندکی که مسئولیت ورزش تهران را در 
دست گرفته به جای ایجاد همدلی و صمیمیت در میان جامعه 

ورزش، کاری را که خود می خواهد انجام می دهد.
شاید مشکل آنجا است که طی سالیان متمادی اداره امور 
ورزش تهران به غیر تهرانی ها سپرده شده است. چه بسا اگر 
این مسئولیت به دست بومی هر استان سپرده می شد شاهد 

ملاحظات بیشتری در انجام امور بودیم. مسئول بومی حداقل 
در برابر خواسته ها و نقطه نظرات جامعه ورزش استان و شهر 
خود پاسخگو می شد. حاصل کلام اینکه طبق قانون ریاست 
افراد بر فدراسیون ها و هیأت ها چهارساله است. طبق مقررات 
پس از آن نیز باید سرپرست بی طرف انتخاب شود درغیر این 
صورت انتخاباتی که برگزار می شود غیرقانونی است. در مورد 
هیأت فوتبال تهران هم با توجه به سپری شدن دو سال از 
پایان مسئولیت رئیس هیأت این امر مصداق دارد حال چگونه 
برای  فرد  همان  می دهند  اجازه  و  می شود  برگزار  انتخابات 

چندمین بار رئیس شود از حیطه تفکر ما خارج است!

گوشه و کنار

رقابت های نیمه نهایی، رده بندی و فینال چوگان قهرمانی کشور 7 و ٨ اسفندماه سال 
جاری برگزار می شود. 

رقابت های نیمه نهایی چوگان قهرمانی کشور، جام شهید سلیمانی ساعت 10 الی 12 
صبح روز پنجشنبه )7 اسفند ماه 99( برگزار می شود.

بر این اساس تیم های نیروی زمینی ارتش و دماوند قصر فیروزه و همچنین راد 
اصفهان و سمند قصرفیروزه در مجموعه چوگان و سوارکاری شهداء )قصر فیروزه( با 
یکدیگر رقابت خواهند کرد. همچنین مسابقات رده بندی و فینال چوگان قهرمانی 
کشور نیز با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی ابلاغ شده از سوی ستاد مبارزه با 
کرونا در ورزش در روز جمعه )٨ اسفند ماه 99( برگزار می شود. مسابقات یاد شده 

پیش از این به دلیل محدودیت های کرونایی به تعویق افتاده بود.

لژیونر بسکتبال ایران توسط پزشک تیم بایرن مونیخ مورد عمل جراحی قرار گرفت.
یخچالی در این باره به سایت فدراسیون بسکتبال گفت: پس از این که مچ پایم 
پیچید، مشکلی در راه رفتن نداشتم اما هنگام تمرینات پر فشار درد زیادی داشتم. 
باورمن سرمربی تیم روستوک من را به پزشک تیم فوتبال بایرن مونیخ معرفی کرد و 
پس از انجام عکسبرداری متوجه شدند یک استخوان کوچک در قوزک مچ پایم گیر 
کرده و دردی که داشتم هم به همین دلیل بوده است. باشگاه تصمیم گرفت برای 
از دست ندادن فرصت هرچه سریع تر عمل کنم، هماهنگی های لازم را انجام دادند و 
بلافاصله با روش ارتروسکوپی این جراحی انجام شد. مردم اوایل من را نمی شناختند، 
برای آن ها عجیب بود که یک بازیکن ایرانی به عنوان لژیونر در لیگ آن ها بازی می کند 

و دوست داشتند عملکرد من را بررسی کنند.

ستاد ملی مبارزه با دوپینگ از محرومیت چهار ساله امیر رضا مجاوری کشتی 
گیر آزادکار به دلیل تخلف دوپینگ خبر داد. این کشتی گیر به دلیل مصرف 
ماده ممنوعه استیرویید آنابولیک به مدت چهار سال)از 29 آذرماه 1399 لغایت 

2٨ آذرماه 1403( از کلیه فعالیت های ورزشی محروم شد.
این رای پس از طی شدن کامل پروسه قانونی و حقوقی صادر شده است. 
جالب اینجاست که مجاوری که البته جزو ملی پوشان کشتی نیست، در 
شرایطی تخلف دوپینگ در مسابقات لیگ برتر کشتی داشته که در این 
رقابت ها سه بار برای تیم فرش ایران روی تشک رفته و هر سه بار هم 

شکست خورده است.
این آزادکار حتی در این سه مبارزه نتوانسته یک امتیاز هم کسب کند و برای 
تیمش هیچ امتیازی به دست نیاورده اما کانون دوپینگ اش مثبت اعلام شده!

»بهنام یخچالی« جراحی شدچوگان بازها 7 و ٨ اسفند به ایستگاه پایانی می رسند
دوپینگ کشتی گیر صفر امتیازی مثبت شد!

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

حالا پرسش این است که اگر واقعاً ایراد قانونی در برگزاری انتخابات وجود نداشت، چرا 
زمان برگزاری آن این همه طول کشید، اگر هم ایراد قانونی بر آن وارد بود، چگونه است 
بعد از آن همه کشمکش، اتلاف وقت و انرژی و حاشیه هایی که به دنبال داشت بالاخره 
برگزار شد؟ یا مدیرکل پیشین بر خلاف قانون مانع برگزاری انتخابات شده بود که باید 
پاسخگو باشد و یا مدیرکل تازه وارد کنونی مطابق آیین نامه عمل نکرده است که باز هم 

باید پاسخگوی منتقدین باشد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمد جاهدی«ورزشی

 - پیشکسوت فقید هندبال - را گرامی می دارد

بسامی: جزو پنج نفر برتر قاره کهن می شوم
ملی پوش وزنه برداری زنان گفت: به صورت جدی و فشرده تمریناتم را دنبال می کنم 

تا درمسابقات قهرمانی آسیا در ازبکستان جزو پنج نفر برتر قاره کهن شوم. 
پوپک بسامی اظهارکرد: بعد از یکسال ونیم نزدیک به ۲۵روز در اردو تیم 

ملی وزنه برداری حضور داشتیم و تمرینات خیلی خوبی بود و در این اردو 
به صددرصد توان خود رسیدیم.

لغو رقابت های انتخابی هندبال جوانان و نوجوانان جهان
کنفدراسیون هندبال آسیا در اطلاعیه ای اعلام کرد که فدراسیون جهانی 

تصمیم گرفته است تا مسابقات انتخابی قهرمانی جوانان و نوجوانان 
جهان را به دلیل موج تازه شیوع ویروس کرونا لغو شود. پیش از این 

قرار بود مسابقات قهرمانی آسیا جوانان از اواخر اسفندماه به میزبانی 
بحرین آغاز و برگزار شود.

قانع: ترجیح می دهم از داوری صحبت نکنم
سرمربی تیم هندبال شهید شاملی کازرون گفت: بد شانسی آوردیم و 

ترجیح می دهم در مورد داوری صحبت نکنم. خدیجه قانع بعد از 
کسب عنوان نایب قهرمانی لیگ برتر هندبال زنان اظهار کرد: کمی 

بد شانسی آوردیم. از طرفی ترجیح می دهم اصلا در مورد داوری 
صحبت نکنم.

تیم ملی هندبال نوجوانان ایران بر ازبکستان غلبه کرد
دوره مسابقات  در چارچوب نخستین  ایران  نوجوانان  تیم ملی هندبال 

چندجانبه بین المللی، یکشنبه شب در یزد تیم ملی جوانان ازبکستان را 
با نتیجه ۳۰ بر ۲۱ شکست داد. این مسابقه در دومین شب رقابت ها 

با توجه به شیوع کرونا با هدف رعایت نکات بهداشتی و بدون 
حضور تماشاگران در سالن ورزشی ولایت دانشگاه یزد برگزار شد.

پیروزی یاران موسوی در نخستین مسابقه پلی آف لیگ والیبال ایتالیا
تیم پیاچنزا در نخستین مسابقه از مرحله پلی آف لیگ والیبال 

ایتالیا به پیروزی رسید. مسابقات انتخابی مرحله پلی آف 
لیگ والیبال ایتالیا یکشنبه شب برگزار شد و تیم پیاچنزا 

در نخستین بازی خود با نتیجه سه بر یک از سد پادووا 
گذشت.

تکنیک دختران کشتی گیر خوب است
آنا براتی می گوید از سطح مسابقات قهرانی کشور آلیش زنان راضی است و 

تقسیم مدال های طلا بین استان های مختلف را نشانه ای از نزدیک شدن 
سطح ورزشکاران بهم می داند. کشتی زنان که پس از شیوع ویروس 

کرونا فعالیتی نداشت و تنها یک اردوی کوتاه مدت تیم ملی برگزار 
شد، شاهد رقابت دختران کشتی گیر بود.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

اصولا یکی از خصوصیت های اصلی رشته ورزشی فوتبال، 
هوادارانه بودن آن است و در کشور ما هم باتوجه به دو قطبی 
بودن فوتبال که از قدیم الایام هم وجود داشته است، اکثر 

هواداران این رشته، به سرخابی های پایتخت گرایش دارند.
بدون شک، مسئولان عالی رتبه کشور هم در هر پست و 
مقامی که هستند، می توانند مانند عام مردم، علاقه مند به 
تیم های مختلفی باشند و حتی مانند یک هوادار متعصب، 
عاشقانه از تیم محبوبشان هواداری کنند، بدون تعارف آبی 
و قرمز هم تفاوتی ندارد و این موضوع در بعضی از مواقع 

می تواند از جذابیت هایی هم برخوردار باشد.
اما این روزها، حواشی پیرامون محمد جواد آذری جهرمی، 
وزیر ارتباطات دولت دوازدهم و کری خوانی های عجیب و 
غریب او در فضای مجازی، به بالاترین حد ممکن رسیده 
است، اتفاقاتی که با ادامه پیدا کردن آن در وهله اول شان و 
مقام وزارت کشور خدشه دار می شود و قطعا برای دولت هم 

وجهه خوشایندی نخواهد داشت.

- اپیزود اول: داستان وزیر پرسپولیسی از کجا شروع شد؟

اخیر  پرکاربردترین اصطلاحات فصول  از  بدون شک یکی 
فوتبال ایران، لفظ »وزیر پرسپولیسی« است، قهرمانی های 
متوالی سرخپوشان در لیگ برتر، شائبه هایی از حمایت های 
از  سلطانی فر  مسعود  تصدی  به  جوانان  و  ورزش  وزارت 
پرسپولیسی ها را بیشتر کرده است. البته در این مطلب قصدی 
برای ورود به این موضوع را نداریم، برخی از سیاست های 
وزارت ورزش و جوانان و عملکرد مسعود سلطانی فر به عنوان 
وزیر ورزش، داستان »وزیر پرسپولیسی« را پس از گذشت 
چهار سال و اندی وزارت، به حد اعلا رسانده است و به تصور 
رقبای پرسپولیس، موفقیت های سرخپوشان پایتخت تحت 
تاثیر از حمایت های یکجانبه وزارت ورزش رقم خورده است، 
اما نگارنده در این مطلب با صحت و سقم آن کاری ندارد 
و گذشت زمان می تواند این ادعاها را بهتر به مرحله اثبات 

برساند.
اما اگر نتوانیم درخصوص علایق رنگی مسعود سلطانی فر با 
قاطعیت صحبت کنیم، نوع رفتار و عملکرد محمد جواد آذری 

جهرمی، او را به پرسپولیسی ترین شخصیت سیاسی کشور 
تبدیل کرده است.

این نوع برخورد و عملکرد جهرمی، جدا از ایجاد شائبه های 
فراوان که در ادامه مطلب به آن می پردازیم، موجب ایجاد 
خیل عظیمی از انتقادات شدید اللحن از وزیر جوان هم 
شده است که برای شخصیتی در جایگاه وزیر کشور بسیار 
ناخوشایند است. البته این رفتارها و صحبت های وزیر جوان، 
می تواند تعابیر مختلفی داشته باشد که در ادامه مطلب به 

آن می  پردارزیم.

- اپیزود دوم: رویای انتخابات ۱۴۰۰

فقط چند ماه تا پایان دولت تدبیر و امید باقی مانده و هرچه 
به عرصه  زمان می گذرد، رجل سیاسی ای که قصد ورود 
انتخابات ۱۴۰۰ را دارند، فعالیت های انتخاباتی خود را آغاز 

می کنند.
محمد جواد آذری جهرمی هم چند صباحی است، بیشتر از 
علایق خود به فوتبال و پرسپولیس سخن می گوید و همین 
اعمال هوادارانه او که در زمان حال به بالاترین حد ممکن 
هم رسیده است، به تعبیری می تواند از رویای جمع آوری 
این  بهرحال  کند،  پرده برداری   ۱۴۰۰ انتخابات  برای  رای 
موضوع هم می تواند یک حربه نوین و صدالبته ثمربخش، 
از یک رجل سیاس باشد، اما به دلیل اینکه نگارنده چندان 
علاقه ای به دنیای سیاست ندارد، این موضوع را در همین 

جا به اتمام می رسانم.
شائبه هایی  اخیر،  وقت  چند  رخدادهای  از  برخی  اما 
را  پرسپولیس  باشگاه  از  ارتباطات  وزیر  حمایت های  از 

دوچندان کرد.
حضور سید مجید صدری در هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
هم به این حواشی دامن زد، در شرایطی در طول دو هفته، 
خرید گران مهدی ترابی، طلب پانزده میلیاردی بودیمیر و چند 
میلیاردی رادوشوییچ پرداخت شد و درصد قابل توجهی از 
مبالغ قرارداد بازیکنان و کادرفنی تیم به مدد حضور همین 
در حوزه  وزیر جوان  نزدیک  دوستان  از  که  جناب صدری 
ارتباطات است، پرداخت شد تا حمایت های آذری جهرمی از 

پرسپولیسی ها بیشتر به چشم بخورد.
در شرایطی که هنوز هم موضوع دریافت پنجاه میلیارد تومان 
از اسپانسر باشگاه استقلال برلی پرسپولیسی ها که آن هم از 
یک شرکت های ارتباطی بود و هنوز مشخص نشده است، 
رفاقت دیرینه صدری و جهرمی، شائبه حضور مرد مخابراتی 
در هیئت مدیره پرسپولیس را با حمایت وزیر جوان پیش 

آورده است.

- اپیزود سوم: ایجاد شائبه، بذر نفرت و شان گمشده

نوع ادبیات آذری جهرمی در کری خوانی هایش هربار نسبت به 
دفعه قبل تنزل پیدا می کند. در شرایطی که باتوجه به جایگاه 
حقوقی  آذری جهرمی، استفاده از این نوع ادبیات، برای وزیر 

یک مملکت بسیار زننده است.
بسیار  قبل  به  نسبت  جوان  وزیر  کری خوانی های  سطح 
پایین تر آمده با نگاهی به سوابق کری خوانی های وزیر جوان، 

نوع عملکرد او بیشتر شبیه یک هوادار نوجوان بوده است.
شوربختانه، سیاست فعلی  ای که آذری جهرمی پیش گرفته 
است، بذر نفاق و نفرت را بیشتر در جامعه می کارد و هواداران 
استقلال و پرسپولیس را در کالبد دشمن های قسم خورده به 
جان هم می اندازد که این موضوع به شکل زننده ای تاسف آور 

است.
درشرایطی که فردی در جایگاه جهرمی که عرصه فعالیتش، 
وابسه به درامدزایی و حق اسپانسرینگ سرخابی هاست، با 
چنین حمایت هایی که از یک تیم انجام می دهد، بیش از 
دیگر رجل سیاسی که کری خوانی می کنند، برای فوتبالی ها 

ایجاد شائبه می کند.
بدون تعارف بعد از وزارت ورزش و جوانان، وزارت ارتباطات 
نقش عمده ای بر شرایط اقتصادی استقلال و پرسپولیس دارد، 
حال با این اعمال عجیب جناب جهرمی، می توان باور کرد 
که ایشان تنها در لباس یک شهروند معمولی کری می خواند 
و علایق تازه فوران شده اش بر جایگاه حقوقی و گستره 

فعالیتش تاثیرگذار نیست؟

- کلام آخر: سخنی بس غمگین با وزیر جوان

جناب آقای جهرمی، در شرایط فعلی فوتبال نیازمند به حضور 
شما نیست، گرچه از سیاسی بودن فوتبالمان آگاهیم اما بهتر 
است، در زمینه های دیگر خدمت گذار مردم باشید و از فوتبال 

به عنوان نردبان ترقی، سواستفاده نکنید.
در همین وانفسای کرونایی و آموزش مجازی، خیل عظیمی 
از دانش آموزان به دلیل نداشتن امکانات رفاهی، نتوانستند در 
جلسات آموزشی شرکت کنند، یا تعداد زیادی از دانشجویان 
به دلیل زیستن در مناطق محروم و معضل نداشتن اینترنت، 
مجبور هستند کیلومترها از روستاهایشان فاصله بگیرند تا 

فقط بتوانند در کلاس درس حضوری مسمتر داشته باشند.
جناب جهرمی عزیز، خدا را شکر، آنقدر در عرصه ارتباطات 
مشکل داریم که اگر تا پایان دولت دوازدهم  در هر بیست و 
چهار ساعت شبانه روز به فکر حل آن ها باشید باز هم  تعداد 

قابل توجهی از موانع، دست نخورده باقی می ماند.
خواهشمندم از وقت طنازی هایتان در توئیتر و اینستاگرام 

بکاهید به حل مشکلات مردم مناطق محروم بپردازید.
نیازی نیست برای کری خوانی هایتان از جماعت مخالف، 
عذرخواهی کنید، اما مطمئن باشید، شما و همکارانتان 
در دولت دوازدهم، یک عذرخواهی به تمام ملت انقلابی و 

شهیدپرور ایران عزیزمان بدهکارید...

کاشت بذر نفرت برای رویای انتخابات 1۴00؛

از مردم عذرخواهی کنید!

حرف آخر

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 
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تغییرات  لایحه  بودجه  توسط  دولت  در  یک  نگاه

رشد 13.3 هزار میلیارد تومانی
افزایش 279 هزار میلیارد تومانی 

)پیشنهاد کمیسیون تلفیق(

افزایش 49.3 هزار میلیارد تومانی

افزایش 15.4 هزار میلیارد تومانی

افزایش 4.٨ هزار میلیارد تومانی

کاهش 7 هزار میلیارد تومانی

افزایش 25 هزار میلیارد تومانی
افزایش 12٨ هزار میلیارد تومانی 

)پیشنهاد کمیسیون تلفیق(

کاهش 0.2 هزار میلیارد تومانی

کاهش35.9 هزار میلیارد تومانی

افزایش 13.3 هزار میلیارد تومانی
افزایش 279 هزار میلیارد تومانی 

)پیشنهاد کمیسیون تلفیق(

جمع کل منابع عمومی

درآمد ها

اعتبارات هزینه ای 

تملک دارایی های سرمایه ای 

تملک دارایی های مالی

درآمدهای مالیاتی

واگذاری دارایی های سرمایه ای 

واگذاری دارایی های مالی

جمع کل مصارف عمومی بدون تغییر

4200 تومان
پیشنهاد کمیسیون 
تلفیق: 17500 تومان

2 میلیون و 300 
هزار بشکه در روز 
پیشنهاد کمیسیون 

تلفیق: 1 میلیون 500 
هزار بشکه در روز

نرخ ارز ترجیحی برای 
کالاهای اساسی

مقدار نفت صادراتی


